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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-11-10

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 297

Reglering av betalningsansvar mellan Region Halland 
och de halländska kommunerna för uppkomna 
betalningsdagar inom trygg och effektiv utskrivning 
från sluten hälso- och sjukvård, KS 2020/472
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna att en 50 % jämkning sker på kvarvarande ej betalda 
månader, med innebörden att Falkenbergs kommun för perioden 
november 2018 till och med april 2020 betalar en reviderad fordran på 
1 700 tkr.

2. Jämkning på kommande fakturor fortsätter med 50 % till dess att en ny 
överenskommelse träffats.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag för kommunfullmäktige att godkänna en reglering av 
betalningsansvar mellan Region Halland och Falkenbergs kommun för 
uppkomna betalningsdagar inom trygg och effektiv utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård. Ärendet har beretts av socialnämnden.

Enligt gällande överenskommelse om trygg och effektiv utskrivning från 
sluten hälso- och sjukvård i Halland uppgår Falkenbergs kommuns 
betalningsansvar mellan november 2018 till och med april 2020 till 3 500 
tkr. Falkenbergs kommun har per 2020-04-30 en skuld till Region Halland 
om 3 500 tkr. 

Fakturor har skickats under del av perioden sedan avtalet tecknats. Region 
Halland har i syfte att föra en dialog om fortsatt process, tillfälligt stoppat 
faktureringen från och med september 2019. Fakturor som ej är skickade 
kommer, efter det dialog har genomförts, skickas ut under sommaren 2020. 
Fakturering avser den som har gått sedan avtalet tecknades fram till aktuell 
period. 

Efter ovan nämnda dialog mellan Region Halland och de halländska 
kommunerna kommer följande modell att tillämpas: Jämkning sker så att 
Region Halland fakturerar 50 % av beloppet enligt nuvarande 
överenskommelse fram till det att ny överenskommelse om 
ersättningsmodeller träffats, alternativt att gällande avtal löpt ut. Modellen 
baseras på följande särskilda villkor: Dels att kommunen accepterar denna 
jämkning utan att tvista om tidigare eller kommande fakturor och har 
förtroende för regionens fakturering. Dels att om en kommun frångår denna 
överenskommelse kommer faktureringen övergå till att följa tidigare 
överenskommelse. Dels att samtliga parter förklarar sig nöjda med denna 
lösning.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-11-10

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun har tillsammans med övriga halländska kommuner 
bestridit merparten av de betalningsansvarsdagar som har fakturerats 
kommunerna med anledning av att kommunerna inte enskilt bär ansvaret för 
uppkomna betalningsansvarsdagar. För att förenkla och inte riskera vidare 
processer som hanterar bestridande kring enskilda individer och dagar har 
därför en jämkning om 50 % föreslagits, både för perioden bakåt i tiden och 
fram till det att en ny överenskommelse träffas.

Ekonomi
Den ekonomiska konsekvensen för Falkenbergs kommun bygger på en 
reviderad fordran om 50 %, motsvarande 1 700 tkr. Jämkning om 50 % på 
kommande fakturer fortsätter därefter till det att en ny överenskommelse 
träffas. Det är socialnämnden som debiteras kostnaden under 2020.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-27 
Socialnämnden 2020-10-20, § 188 
Ekonomisk lägesbild på betalningsansvar mellan Region Halland och 
Falkenbergs kommun 
Missiv – Reglering betalningsansvar, 2020-06-15 
Region Halland, tjänsteskrivelse, 2020-06-15
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-11-10

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 298

Överklagande till högsta förvaltningsdomstolen-
Tröinge 3:107, KS 2018/525
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända den av kommunstyrelseförvaltningen upprättade 
kompletterande överklagandeskriften till Högsta förvaltningsdomstolen. 

Beskrivning av ärendet
Inför detaljplaneläggningen av ny skola i Tröingeberg, på fastigheten 
Tröinge 3:107, ansökte kommunen som markägare hos Länsstyrelsen i 
Halland om tillstånd till ingrepp i fornlämning Raä Vinberg 157 med 
begäran om arkeologisk förundersökning. Länsstyrelsen beslutade den 4 
oktober 2018 att avslå kommunens ansökan. Kommunen överklagade 
länsstyrelsens beslut till förvaltningsrätten i Göteborg. Förvaltningsrätten 
meddelade dom den 28 juni 2019 i målet, vari kommunens överklagande 
avslogs. Efter att kommunen överklagat även förvaltningsrättens dom har 
kammarrätten den 28 september 2020 meddelat dom och avslagit 
kommunens överklagande. Kammarrättens dom kan överklagas inom tre 
veckor till Högsta förvaltningsdomstolen. 

Med hänsyn till att det är fråga om ett ärende som tidigare underställts 
kommunstyrelsens behandling behöver överklagandet underställas 
kommunstyrelsen. Då kommunen behövde göra ett antal överväganden 
avseende överklagandet var det inte möjligt att behandla ärendet vid 
kommunstyrelsens möte i början av oktober (endast en vecka efter 
kammarrättens dom). För att inte överklagandetiden skulle löpa ut, vilken är 
en frist över vilken kommunen inte råder, fattade kommunstyrelsens 
ordförande 2020-10-15 ett brådskande beslut, innebärande dels att överklaga 
domen och dels att utse Marie Pettersson att föra kommunens talan i målet. 
Överklagande med begäran om anstånd ingavs samma dag till Högsta 
förvaltningsdomstolen, som beviljat anstånd t o m den 20 november 2020. 
Kommunens överklagande måste nu kompletteras med utveckling av talan. 

Motivering av beslut
Kommunen har som fastighetsägare intresse av att få saken prövad för att 
inför framtiden utröna vad för fornlämningar som finns på fastigheten, för 
att därmed veta vad för markanvändning som är möjlig inom området. 

Ekonomi
Utöver de kostnader som tidigare lagts ned för markinköp, arbetstid och 
inledande arkeologiska undersökningar medför överklagandet i sig inte 
någon ekonomiskt påverkan. För det fall Högsta förvaltningsdomstolen 
bifaller kommunens överklagande skulle ett genomförande av den 
arkeologiska förundersökningen i sig medföra kostnader. 
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Kommunstyrelsen 2020-11-10

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-11-05
Länsstyrelsens beslut, inklusive bilagor 2018-10-04
Överklagande av Länsstyrelsen i Hallands beslut 2018-10-24
Länsstyrelsens yttrande 2018-11-27
Kommunens yttrande 2019-01-17
Förvaltningsrätten i Göteborgs dom, 2019-06-28
Beslut om överklagande och ombud 2019-07-11
Överklagande av förvaltningsrättens dom 2019-07-11
Kompletterande överklagandeskrift med utveckling av talan 2019-09-06
Länsstyrelsens yttrande 2020-04-30
Kommunens yttrande 2020-06-11
Kammarrätten i Göteborgs dom 2020-09-28
Beslut om överklagande och ombud 2020-10-15
Överklagande av kammarrättens dom 2020-10-15
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-03 § 291
Yttrande till Högsta förvaltningsdomstolen
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-11-10

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 299

Laglighetsprövning av Inriktningsbeslut för Tröinge 
3:107-Tröingeskolan, KS 2020/340
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända det av kommunstyrelseförvaltningen upprättade yttrandet till 
Förvaltningsdomstolen i Göteborg.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2020-09-15 om ”Inriktningsbeslut för Tröinge 
3:107, Tröingeskolan”. Ålyckan Fastigheter AB har nu överklagat beslutet 
genom så kallad laglighetsprövning. Falkenbergs kommun har av 
Förvaltningsrätten i Göteborg förelagts att yttra sig över innehållet i 
överklagandet. Yttrandet ska vara förvaltningsrätten tillhanda senast den 20 
november 2020.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram ett förslag till yttrande, vari 
överklagandet bestrids.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-23
Förslag till yttrande, 2020-10-27 (SEKRETESS)
Föreläggande, Förvaltningsrätten i Göteborg, 2020-10-19
KS Tröinge 2:21 – Begäran om planbesked, KS 2016/514 § 281, 2020-10-
13
KS Inriktningsbeslut för Tröinge 3:107 – Tröingeskolan § 245, 2020-09-15
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-11-10

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 300

Genomförandeplan och internbudget för 
kommunstyrelsen 2021, KS 2020/414
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna kommunstyrelsens genomförandeplan med budget 2021.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen har lagt fram förslag till genomförandeplan med budget 
för 2021.

Motivering av beslut
Genomförandeplanen beskriver förvaltningens större utvecklingsområden, 
projekt, processer, aktiviteter, som särskilt kommer att fokuseras under 
2021. Den beskriver också fördelningen av nämndens budget 2021. 
Fördelningen kan justeras under året.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-30
Kommunstyrelsens Genomförandeplan med budget 2021
Budgetförändringar och Organisationsutveckling KS 2021
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-11-10

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 301

Försäkringar;nu fråga om index-och 
premieförändringar, KS 2017/191
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna rekommendationen från kommunens försäkringsförmedlare 
att förnya försäkringsavtalet inför 2021 med den option om förlängning 
som föreligger.

2. Godkänna de index och premiehöjningar som föreligger.

Beskrivning av ärendet
Kommunens försäkringar är upphandlade med följande avtalstid; 
2018-01-01 – 2020-12-31 med möjlighet till årsvis förlängning t o m 
2022-12-31. Kommunen har därmed möjlighet att förnya sina försäkringar 
gällande 2021 som är det första optionsåret i avtalsperioden. Ärendet avser 
utnyttjande av det första optionsåret och de förnyelseaviseringar inför 2021 
som försäkringsbolagen har gjort för kommunen. Aviseringarna från 
försäkringsbolagen har kommit in i rätt tid, d.v.s. innan den 30 juni 2020.

Motivering av beslut
Enligt kommunens försäkringsförmedlare Söderberg & Partners är 
försäkringsmarknaden förnärvarande ansträngd för kommunerna och 
förnyelseförhandlingarna med försäkringsbolagen har varit omfattande. 
Premiehöjningar drabbar de flesta kommunerna och det är framförallt 
kommun- respektive motorfordonsförsäkringarna som har blivit högre. De 
kommuner som varit tvungna att upphandla i år har erfarit än högre 
höjningar. Eftersom kommunen ligger bra till i övrigt avseende premier och 
villkor så är Söderberg & Partners rekommendation att acceptera och 
förlänga samtliga försäkringar. De rekommenderar inte upphandling i 
rådande försäkringsmarknad. Följande besked har Söderberg & Partners 
som ansvarat för förhandlingarna med försäkringsbolagen lämnat avseende 
Falkenbergs kommun:

Kommunförsäkringen- Höjs med index ca 3 %.

Olycksfallsförsäkring- Höjs med 5 % plus index 3,5 % 

Motorfordonsförsäkring- Höjs med 10 % plus index 5,1 %. Självrisknivån 
gällande vagnskadeförsäkringarna höjs från 0,1 bb till 0,2 bb.

Tjänstereseförsäkring- Höjs med 10 % plus index ca 3 %.

Rättsskyddsförsäkring- Höjs med index 3 %. 

Förmögenhetsbrottsförsäkring- Höjs med 10 % plus index 3 % samt 
förtydligande av villkor.

LOU-försäkring- förhandling pågår fortfarande
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-11-10

Utdragsbestyrkande
2 (2)

VD & styrelseansvarsförsäkring- Falkenbergs Stadshus- Höjs med 4,3 % 
plus index 2,7 %.

Övriga försäkringar- Höjs endast med index ca 3 %.

Samtliga rapporterade premiehöjningar enligt ovan har skett inom gränserna 
som finns angivna i försäkringsavtalen (premieutvecklingsklausulen) d.v.s. 
15 % plus index för motorfordonsförsäkring samt 10 % plus index för 
övriga försäkringar.   

Ekonomi
De aviserade höjningarna medför att kommunens kostnader för 
försäkringspremier kommer öka 2021 med 396 tkr varav 253 tkr är 
hänförligt till motorfordonsförsäkringen.  

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-29
Skrivelse från Söderberg & Partner
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-11-10

Utdragsbestyrkande
1 (3)

§ 302

Delrapportering av uppdrag i budget 2021 -
Genomlysning av kommunens 
resursfördelningsmodell, KS 2020/393
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna delredovisning av uppdraget genomlysning av kommunens 
resursfördelningsmodell.

2. Uppdra åt ekonomiavdelningen att till slutredovisning av uppdraget ta 
fram ett förslag till lokalkostnadsersättning där kompensation sker 
utanför à-prismodellen.

3. Uppdra åt ekonomiavdelningen att ta fram ett förslag till 
demografiuppräkning för verksamheter i samtliga nämnder som idag 
inte ingår i dagens resursfördelningsmodell.

Beskrivning av ärendet
I budget för 2021 fick kommunstyrelsen i uppdrag att göra en genomlysning 
av kommunens resursfördelningsmodell för beräkning av à-priser samt 
kompensation för volymförändringar. Uppdraget ska innefatta en 
genomlysning av nuvarande modell som särskilt ska granska 
marginaleffekterna. I uppdraget ingår också att göra en jämförelse med 
närstående kommuners alternativt liknande kommuners 
resursfördelningsmodeller. Uppdraget ska innehålla eventuella förslag på 
förändringar och/eller avgränsningar i nuvarande modell, i syfte att uppnå 
optimal styrning.

Arbetet med genomlysningen av nuvarande modell har påbörjats och då det 
gäller lokalkostnadsersättningen har den slutförts. Genomförande av övriga 
delar inom uppdraget pågår. Slutredovisning kommer att ske i mars.  

Lokalkostnadsersättning
Nuvarande modell innebär att barn- och utbildningsnämnden och 
socialnämnden får kompensation för nya lokaler via à-priset för 
volymökningar. Nämnden tilldelas därmed medel för lokalkostnader när 
volymerna ökar. Omvänt så minskas nämndens ram för lokalkostnader när 
volymerna minskar. En sådan modell innebär att en marginaleffekt uppstår, 
vilket får som följd att nämnden inte får full kompensation för en ny lokal 
förrän volymerna har ökat tillräckligt mycket för att 
lokalkostnadsersättningen i volymökningarna täcker de ökade 
lokalkostnaderna. På samma sätt förlorar nämnden medel när volymerna 
minskar, trots att de inte minskat så mycket att en lokal kan avvecklas. 
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Kommunstyrelsen 2020-11-10

Utdragsbestyrkande
2 (3)

Detta påverkar framför allt barn- och utbildningsnämnden som har en 
gradvis ökning/minskning av volymer jämfört med socialnämnden som 
bygger en ny lokal först när de kan fylla den, och därmed också räknar upp 
sina volymer. I beslutsunderlaget ”Lokalkostnadsersättning i 
resursfördelningsmodellen” framgår nuvarande förfarande mer i detalj. 

Demografiuppräkning
Utöver à-prisen på barn- och utbildningsnämnden och socialnämnden finns 
ingen möjlighet för nämnderna att få kompensation för en växande 
verksamhet i takt med att Falkenberg växer. Då samtliga verksamheter i 
kommunen på ett eller annat sätt påverkas av de demografiska 
förändringarna föreslås att ekonomiavdelningen tar fram ett förslag på 
modell för att justera även de verksamheter som idag inte ingår i à-
prismodellen. För kultur-, fritids- och tekniknämnden skulle denna modell i 
så fall ersätta den volymersättning som sker idag. Övriga nämnder har idag 
ingen volymersättning. 

Motivering av beslut
När lokalkostnadsersättning lyftes in i à-priset 2015 fanns två syften. Det 
främsta var att tillgodose lagen om bidrag på lika villkor. Barn- och 
utbildningsnämnden fick därmed ersättning för att bidraget till fristående 
enheter ökar i takt med att lokalkostnaderna ökar. Detta syfte går att uppnå 
på betydligt enklare sätt. Det andra syftet var att skapa ett incitament för 
effektivare lokalutnyttjande. Tanken var att barn- och utbildningsnämnden 
skulle kunna säga upp en lokal, eller en del av en lokal, för att på det sättet 
minska kostnaderna. Det krävs dock stora volymminskningar för att 
avyttring av lokal kan komma i fråga. Volymminskningar visar sig ofta som 
några färre elever i varje årskurs och då behövs ändå samma antal klassrum.

Lokaleffektiviseringar skulle kunna bli aktuella om elevunderlaget skulle bli 
så litet att det finns anledning att lägga ned en skola, ett beslut som i så fall 
fattas av kommunfullmäktige. Incitamentet för lokaleffektivisering blir 
därmed främst teoretiskt.

Ekonomiavdelningen anser att nuvarande system för 
lokalkostnadsersättning är onödigt komplicerat då ersättningen beräknas på 
olika sätt för olika verksamheter. Dessutom innebär modellen en 
marginaleffekt som medför en svårighet framför allt för barn- och 
utbildningsnämnden, då det kan ta flera år att upparbeta tillräckliga 
volymökningar för att resurstilldelningen ska täcka de ökade 
lokalkostnaderna vid nybyggnad. På samma sätt blir det svårigheter när 
volymerna minskar, men inte tillräckligt mycket för att en lokal ska 
avvecklas. 

Nuvarande system innebär också svårigheter när det gäller 
lokalkostnadsersättningen för förskoleverksamheten till följd av den 
politiska ambitionen att minska barngrupperna och att anpassa lokalerna till 
15 barn per barngrupp, då kvadratmeterpriset per barn ökar i takt med att 
barngrupperna glesas ut. 
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Ytterligare en svårighet är att ta fram en rättvis lokalkostnadsersättning när 
gymnasieskolans lokaler börjar samutnyttjas med vuxenutbildningen. 

Genom att lokalkostnadsersättningen lyfts ur à-priset förenklas modellen, 
marginaleffekten försvinner, det blir tydligare att se lokalernas totala 
påverkan på kommunens budget, samt lättare för nämnderna att planera sin 
egen resursfördelning. Förslaget innebär att barn- och utbildningsnämnden 
ska få direkt justering av sin budgetram utifrån minskade eller ökade 
lokalkostnader. Barn- och utbildningsnämndens budgetram kommer även 
justeras för hur ökade/minskade lokalkostnader påverkar bidraget till 
fristående enheter. Kommunens ersättning till fristående enheter grundas 
alltid på kommunens egna lokalkostnader. En förändring av 
resursfördelningsmodellen kommer därmed inte påverka bidraget till 
fristående enheter. För socialnämnden föreslås samma tillvägagångssätt som 
för barn- och utbildningsnämnden, dock justerat för hyresintäkter från 
brukare. 

I den genomlysning av resursfördelningsmodell som pågår ingår en 
jämförelse med andra kommuners resursfördelningsmodeller. 
Ekonomiavdelningen har hittills tagit del av nio kommuners 
resursfördelningsmodeller och ingen av dem har lokalkostnadsersättning i 
à-priserna, utan denna ersättning sker separat.

Ekonomi
Slutredovisningen av uppdraget kommer innehålla en analys av hur 
förslaget till förändring kommer påverka kommunens ekonomi över tid. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-23
Uppdragsbeskrivning resursfördelningsmodell
Lokalkostnadsersättning i resursfördelningsmodellen
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§ 303

Delrapportering av uppdrag i budget 2021 till 
socialnämnden - Externa placeringar , KS 2020/397
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna delredovisning av uppdraget översyn av administrationen 
kring externa placeringar av barn och unga.

Beskrivning av ärendet
I budget för 2021 fick socialnämnden i uppdrag att se över administrationen 
gällande externa placeringar av barn och unga, såsom utredningar, 
orosanmälningar och placeringar. I uppdraget ska en omvärldsanalys göras 
där det ingår en jämförelse med andra kommuner som lyckats organisera sin 
motsvarande verksamhet på ett framgångsrikt sätt. Nämnden ska ge förslag 
på eventuella alternativa sätt att organisera verksamheten. Resultatet av 
uppdraget ska ligga till grund för att fastställa korrekta à-priser för de olika 
kategorierna inom externa placeringar, vilka ska gälla från 2022. 

Socialnämnden lyfte problematiken kring att handläggare inte ingår i 
à-priserna för externa placeringar av barn och unga till budgetberedningen 
2020. Eftersom handläggarna inte ingår i à-priset är budgeten för antalet 
handläggare oförändrad sedan flera år tillbaka. Sedan 2015 har volymerna 
inom detta område ökat markant. De ytterligare handläggare som krävts för 
den ökade ärendehanteringen har socialnämnden finansierat med hjälp av 
statsbidrag och reserverade medel, vilka inte längre finns att tillgå. 

Nämnden önskar därför få tilldelning för de ytterligare handläggare som 
finansierats med hjälp av statsbidrag och reserverade medel samt att 
handläggarna från 2022 ska ingå i à-priserna. Avsikten med uppdraget är att 
fastställa behovet av antalet handläggare, satt i relation till antalet 
utredningar, orosanmälningar och placeringar osv. Detta för att säkerställa 
rätt budgettilldelning samt att rätt antal handläggare lyfts in i à-priserna.

Motivering av beslut
En del jämförelser har gjorts med liknande kommuner och kommunerna i 
Halland, både när det gäller det ökade antalet placeringar och de ökande 
kostnaderna. Slutsatserna socialnämnden kommer fram till i 
delrapporteringen är att det inte finns någon vinst att hämta i att förändra 
nuvarande organisation, vare sig när det gäller effektivitet eller minska 
behovet av antalet handläggare. 

Däremot har ett antal andra åtgärder eller områden identifierats som 
nämnden ser ett behov av att utreda ytterligare inför slutredovisningen i 
mars 2021. Det handlar bland annat om rekrytering av och stöd till 
familjehem. Nämnden har höga kostnader för konsulentstödda 
familjehemsplatser till följd av att det råder en brist på familjehem. 
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Det pågår också en utredning om samordnad verksamhet i regionen gällande 
barn som utsatts för våld eller bevittnat våld av närstående eller barn som 
utsatts för övergrepp. 

När det gäller placeringar som sker enligt tvång har nämnden konstaterat att 
Falkenberg ligger mycket högt i statistiken och de vill därför utreda 
alternativa arbetssätt/metoder för att minska antalet LVU-placeringar. 
Vidare vill nämnden ytterligare studera en modell för att mäta ärendetyngd 
som de kommit i kontakt med under uppdragets gång och därefter göra en 
bedömning av om och hur denna modell kan användas i verksamheten. 

Dessa ytterligare utredningar kommer att lyftas i slutredovisningen.

Ekonomi
Enligt den redovisning som skedde till budgetberedningen 2020 och som 
även framgår i socialnämndens delrapportering innebär de ofinansierade 
handläggarna ett behov av tilldelning i budget 2022 med 6,9 mnkr. Inför 
slutredovisningen i mars 2021 har socialnämnden identifierat behov av att 
ytterligare utreda några områden/åtgärder. Om eller hur dessa utredningar 
påverkar de 6,9 mnkr framgår inte i denna delredovisning. 
Slutredovisningen av uppdraget kommer utgöra underlag till 
budgetberedningen 2021.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-23
Uppdragsbeskrivning externa placeringar
Utredning uppdrag i budget 2021-externa placeringar
Socialnämnden 2020-10-20 § 185
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§ 304

Delrapportering av uppdrag i budget 2021 - Se över 
kommunens fordonsverksamhet och bilpool, samt 
användning och behov, KS 2020/395
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna delrapporteringen av uppdraget i budget 2021 om att se över 
kommunens fordonsverksamhet och bilpool.

Beskrivning av ärendet
I samband med budget 2021 fick kommunstyrelsen i uppdrag att se över 
kommunens fordonsverksamhet och bilpool samt granska nämndernas 
användning och behov av densamma sant stämma av denna mot 
kommunens policy kring resor. 

Uppdraget ska innefatta en omvärldsanalys där en jämförelse ska göras av 
förvaltningarnas kostnad för att nyttja kommunens bilpool med motsvarande 
priser på den privata marknaden. Förslag ska ges på möjliga förändringar av 
utbudet utifrån olika ambitionsnivåer, såsom typ av bilar och servicenivån i 
fordonsverksamheten. Ambitionsnivåerna ska konsekvensbeskrivas utifrån 
ekonomi, miljö, verksamhet och politisk ambition.  

I delrapporten redovisas hur arbetet med utredningen är planerat samt ett 
översiktligt nuläge tillsammans med en omvärldspaning i andra kommuner.

Motivering av beslut
Delrapportens översiktliga nuläge visar att det finns anledning att inventera 
verksamheternas behov, attityder/kultur och kring nyttjande av bilpool, 
avdelningsbilar och privat bil i tjänsten. 

Det behövs en genomlysning av den samlade ekonomin kring 
organisationens nyttjande av bilar och lätta lastbilar men också efterlevnad 
eller avsaknad av styrande principer, ansvar och mandat angående fordonen.

Ekonomi
Påverkan på ekonomin behandlas inom ramen för kommande 
slutrapportering. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-23 
Tjänsteskrivelse delrapport 2020-10-23
Uppdrag i budget 2021-Se över kommunens fordonsverksamhet och bilpool, 
samt användning och behov. KS 2020-08-11 § 199
Uppdragsbeskrivning-Bilpool 200805
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§ 305

Antagande av ny rese- och mötespolicy , KS 2018/162
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Anta föreslagen mötes- och resepolicy. 

2. Därmed upphäva policy för resor, fordon och trafiksäkerhet.

3. Uppdra åt kommunstyrelsen att, tillsammans med servicenämnden och 
kommunala bolag, ta fram en fordonspolicy. 

Beskrivning av ärendet
Nytt förslag till mötes- och resepolicy föreligger att ersätta policy för resor, 
fordon och trafiksäkerhet. Kommunstyrelseförvaltningen har fått i uppdrag 
att lämna förslag på revidering av policy för resor, fordon och trafiksäkerhet 
efter att Per Svensson (S) inkommit med en motion om att införa krav på att 
alla tjänsteresor kortare än fem km i första hand ska ske med cykel eller 
genom gång, och i andra hand med kollektivtrafik. 

Föreslagen mötes- och resepolicy beskriver den prioriteringsordning som 
anställda och förtroendevalda förväntas följa vid val av mötesform och 
eventuellt transportmedel. I första hand ska resfritt möte väljas. Om resfritt 
möte inte är lämpligt ska resan genomföras så miljöanpassat, trafiksäkert, 
och kostnadseffektivt som möjligt. 

Förslaget till ny mötes- och resepolicy har tagits upp som information för 
kommunstyrelsens presidium och i kommunstyrelsens hållbarhetsutskott. 
Förslaget har inte skickats på remiss till nämnder och bolag enligt sedvanlig 
process, då det från förvaltningarna och bolagen funnits önskemål om att 
minska administrationen som uppstår i samband med detta. Istället har 
förslaget skickats ut till förvaltningschefer och bolagens VD med inbjudan 
till dialog och synpunktsinlämning. 

Destination Falkenberg AB, Falkenberg Energi AB och 
kommunstyrelseförvaltningens näringslivsavdelning har inget att erinra mot 
föreslagen mötes- och resepolicy. Inga synpunkter har inkommit från kultur-
, fritids- och teknikförvaltningen, socialförvaltningen eller Falkenbergs 
Bostads AB.

Serviceförvaltningen och barn- och utbildningsförvaltningen efterlyste 
tydligare definition av tjänsteresor kontra verksamhetsresor, vilket 
kommunstyrelseförvaltningen besvarat genom att använda Skatteverkets 
definition av tjänsteresor i policyn. 

Serviceförvaltningen efterlyste även att policyn skulle anpassas utifrån 
rådande coronasituation. Kommunstyrelseförvaltningen har besvarat denna 
synpunkt genom att skriva in en generell mening om krissituationer i 
policyn. 
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Serviceförvaltningen påtalade även att en mötespolicy bör innehålla fler 
delar som berör själva mötet och inte enbart resandet till och från mötena. 
Kommunstyrelsen har besvarat denna synpunkt genom att i policyn hänvisa 
till riktlinje för representation och gåvor, samt kommunens upphandlade 
ramavtal.

Det nya förslaget till mötes- och resepolicy är anpassat till kommunens 
struktur för styrande dokument. 

Motivering av beslut
Syftet med den föreslagna mötes- och resepolicyn är att anställda och 
förtroendevalda vid tjänsteresor ska göra ett aktivt och förnuftsbaserat val 
med hänsyn till miljön, minimera riskerna för att drabbas av ohälsa och 
olycksfall även i den del av arbetsmiljön som trafiken utgör, samt att skapa 
ett styrmedel och en fungerande kostnadskontroll över kommunens resor 
och möteskultur.

Under 2019 och 2020 har kommunstyrelseförvaltningen deltagit i det 
regionala projektet Hållbart resande i tjänsten. Projektet har haft fokus på att 
öka antalet resfria möten och att öka resor med cykel. Under corona-
pandemin våren 2020 har kommunkoncernen tagit stora utvecklingssteg 
kring resfria möten. Kommunstyrelseförvaltningen ser stora vinster inom 
ekonomi, miljö och effektivitet om flera möten fortsätt genomförs i digital 
form och därmed minskar vårt resande. 

I samband med kommunkoncernens klimatbokslut har behovet framkommit 
av ett mer samlat arbete inom koncernen kring fordon och deras påverkan på 
miljö, klimat och ekonomi.

Kommunstyrelseförvaltningen ser därför behov av att skilja på nuvarande 
policy för resor, fordon och trafiksäkerhet och ta fram en renodlad policy för 
fordon. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därmed kommunfullmäktige 
anta föreslagen mötes- och resepolicy, samt att fullmäktige därmed också 
upphäver nu gällande policy för resor, fordon och trafiksäkerhet. Vidare 
föreslår kommunstyrelseförvaltningen att kommunstyrelsen uppdras att, 
tillsammans med servicenämnden och kommunala bolag, ta fram en 
fordonspolicy. 

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-08
Förslag till ny mötes- och resepolicy, 2020-09-25
Policy för resor, fordon och trafiksäkerhet, 2009-10-29
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§ 306

Bemyndigande att teckna kommunens och 
kommunstyrelsens förvaltade stiftelsers bank- och 
plusgirobetalningar, samt bankkontoöverföringar , KS 
2020/449
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunens bank- och plusgirobetalningar samt bankkontoöverföringar 
skall tecknas genom kontrasignering av två av följande personer: Anna 
Bylander, Ingela Gunnarsson, Mona Vesterberg, Negra Savic, Karolina 
Svensson, Rickard Norden och Veronica Persson. 

2. Av kommunstyrelsen förvaltade stiftelsers bank- och plusgirobetalningar 
samt bankkontoöverföringar skall tecknas genom kontrasignering av två av 
följande personer: Anna Bylander, Mona Vesterberg, Negra Savic och 
Karolina Svensson. 

Beskrivning av ärendet
Det har skett förändringar i rutinen för ekonomiavdelningens administration 
av betalningar samt i rutinen för vilka som ska bemyndiga dessa. Det 
föreligger även förslag att bemyndiga en ny person, Mona Vesterberg att 
teckna kommunens och kommunstyrelsens förvaltade stiftelsers bank- och 
plusgirobetalningar samt bankkontoöverföringar.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att ovanstående personer på 
ekonomiavdelningen ges rätt att teckna kommunens och kommunstyrelsens 
förvaltade stiftelsers bank- och plusgirobetalningar samt 
bankkontoöverföringar.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-14

21



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-11-10

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 307

Delårsrapport 2020 från Räddningstjänsten Väst, 
KS 2020/434
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anteckna till protokollet att Räddningstjänsten Västs delårsrapport per 
2020-08-31 har inlämnats.

2. Uppmana representanten vid kommande ägarsamråd att tydliggöra 
strukturen för ekonomisk rapportering för Räddningstjänsten Väst.

Beskrivning av ärendet
Räddningstjänsten Väst har inkommit med 2020 års delårsrapport. 
Delårsrapporten förmedlar en beskrivning av förbundets verksamhet och hur 
utvecklingen förlöpt under perioden, samt vilka behov och utmaningar som 
finns framöver. Väsentliga händelser, måluppfyllelse och ekonomi är delar 
av det som rapporten behandlar.

Kommunrevisionen ska bedöma huruvida resultatet i rapporten är förenligt 
med kommunfullmäktiges ägardirektiv. Revisionsbyrån Pricewaterhouse 
Coopers (PwC) har genomfört en granskningsrapport av delårsrapporten på 
uppdrag av revisorerna. Utav rapporten bedömer kommunrevisionen att 
delårsrapporten i allt väsentligt är upprättad enligt lagens krav och god 
redovisningssed i övrigt. Kommunrevisionen bedömer att balanskravet 
kommer att uppfyllas för året. Kommunrevisionen kan emellertid ej bedöma 
huruvida resultatet är förenligt med de mål som fullmäktige beslutat om i 
ägardirektiven för en god ekonomisk hushållning, på grund av att en 
helårsprognos för de finansiella målen samt verksamhetsmålen ej har 
redovisats.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen har ingenting att erinra mot 
Räddningstjänsten Västs delårsrapport och föreslår därmed att fullmäktige 
antecknar till protokollet att densamma har inlämnats.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-08 
Räddningstjänsten Väst, Delårsrapport 2020 Kommunrevisionen, 
Bedömning av delårsrapport, 2020-10-05 
Pricewaterhouse Coopers, Granskning av delårsrapport 2020, 2020-10-05
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§ 308

Struktur för lokala styrdokument, KS 2020/389
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Upphäva ”Struktur för Falkenbergs kommuns lokala styrdokument”.

2. Godkänna kommunstyrelsens förslag om styrdokumentens struktur och 
hierarkier i enlighet med framtagen riktlinje.

3. Ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en riktlinje avseende struktur 
för lokala styrdokument att gälla för kommunens nämnder och bolag.

Kommunstyrelsen beslutar

1. Anta föreslagen ”Riktlinje-Struktur för lokala styrdokument” under 
förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut enligt ovan.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige antog 2017 ”Struktur för Falkenbergs kommuns lokala 
styrdokument”. Syftet med dokumentet var att skapa en enhetlig struktur, 
terminologi och utformning för kommunens styrdokument samt att 
tydliggöra beslutsnivåer och dokumentens roll vid styrning och uppföljning. 

Sedan antagandet upplever kommunstyrelseförvaltningen att dokumentet har 
efterlevts och därmed uppfyller sitt syfte. Nyframtagna dokument följer 
strukturen och merparten av äldre dokument har reviderats och följer nu även 
de strukturen. Dock återstår fortfarande några vilket 
kommunstyrelseförvaltningen har påtalat till ansvariga.

Det har nu gått fyra år sedan ”Struktur för Falkenbergs kommuns lokala 
styrdokument” antogs. I enlighet med vad kommunfullmäktige fastslagit ska 
därför dokumentet revideras.

Motivering av beslut
Kommunfullmäktige antog dokumentet ”Struktur för Falkenbergs kommuns 
lokala styrdokument” i sin helhet. Kommunstyrelseförvaltningen anser att 
kommunfullmäktige bör besluta om lokala styrdokuments hierarki och 
beslutsnivå, det vill säga det som är på en övergripande principiell nivå. Det 
som är mer detaljerat, inklusive riktlinjen, bör beslutas av kommunstyrelsen.

”Struktur för Falkenbergs kommuns lokala styrdokument” bedöms inte vara 
i behov av revidering i sak. Däremot finns ett behov av en strukturell 
omarbetning så att dokumentet följer den mall 
kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram samt mindre redaktionella och 
språkliga ändringar. Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram ett förslag 
på ”Riktlinje-Struktur för lokala styrdokument” vilken kommunstyrelsen 
föreslås anta.
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Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-02 
Riktlinje- Struktur för lokala styrdokument, 2020-09-02                           
Kommunfullmäktige 2017-02-28, § 30
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§ 309

Redovisning av förstudierapport - Friskvårdsgrupp för 
barn med fetma, KS 2019/400
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna redovisning.

2. Hänskjuta ärendet till budgetberedningen.

Beskrivning av ärendet
I ett av de övergripande målen för Falkenbergs kommun 2019-2022 anges 
att Falkenbergs kommun ska bli ett föredöme inom hållbarhet. Inom det 
målet behöver kommunen arbeta särskilt aktivt med förbättrad folkhälsa och 
mer jämlika och bättre uppväxtvillkor för barn och ungdomar. 

Förstudien har tagit inspiration från det forskningsbaserade arbetssätt som 
Kungsbacka kommun arbetar efter och som bidrar till att förebygga fysisk 
och psykisk ohälsa hos barn och unga. Arbetssättet kan bidra till att bryta en 
utsatthet och ett utanförskap som målgruppen ofta befinner sig i. Samverkan 
sker i vissa fall med barnkliniken och barn- och ungdomspsykiatrin. 

Om ett liknande projekt i Falkenberg skulle genomföras skulle 
målsättningen med projektet och verksamheten vara att man ska upparbeta 
och genomföra en så kallad friskvårdsgrupp för barn och unga i åldern 9 – 
16 år med fetma. Målet skulle vara att minst 15 barn nås av insatsen. 
Projektet skulle innebära att en samordnare som redan finns inom den 
kommunala verksamheten tar emot remiss från barnmottagningen och 
slussar barnet/individen med hjälp av fritidsledare och fritidskonsulenter till 
en mer aktiv fritid. Samordnaren har en roll att skapa ett nätverk där oftast 
elevhälsa, skolan och det lokala föreningslivet och näringslivet också ingår.

Att barn ska ha en meningsfull fritid är inte bara kommunens ansvar, men 
genom att fånga upp barn och unga i aktiviteter under fritiden kan 
kommunen både erbjuda meningsfull fritid till de som inte redan har en 
sådan samt identifiera individuella behov och arbeta förebyggande och 
långsiktigt med barn som kan löpa risk att hamna i utanförskap.

Remissvar på förstudien har inkommit från socialnämnden, barn- och 
utbildningsnämnden samt kultur-, fritids-, och tekniknämnden och Lokal 
nämnd Falkenberg. Nedan redovisas utdrag från respektive facknämnd.

Motivering av beslut
Socialnämnden anser att även om projektet främst rör kultur-, fritids och 
teknikförvaltningen i förstudiens förslag, skulle det dels kunna bli aktuellt 
att hänvisa barn som socialförvaltningen har kontakt med till projektet, det 
skulle också kunna bli aktuellt att barn och unga som finns i projektet har 
behov av andra insatser för sig eller för familjen i form av insatser gällande 
familjeförmåga.
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Att gå in med familjestöd i familjer där problematiken enbart handlar om 
barn och ungas behov av särskilt stöd till en mer hälsosam livsstil bör inte 
vara aktuellt, däremot skulle det kunna upptäckas att det finns ett mer 
omfattande behov av stöd i att stärka föräldraförmågan och i dessa fall 
skulle insatser från socialtjänsten kunna bli aktuella. Föreslagen satsning på 
att utveckla insatser för barn och unga med behov av särskilt stöd till en mer 
hälsosam livsstil stämmer väl överens med skrivningen om att främja en 
allsidig personlighetsutveckling och en gynnsam fysisk och social 
utveckling. 

Barn- och utbildningsnämnden beslutade att inte stödja förslaget om att 
stödja barn och unga till en mer hälsosam livsstil. 

Barn- och utbildningsförvaltningen har etablerade strukturer för att 
uppmärksamma, stödja och arbeta samordnat kring målgruppen barn i 
behov av särskilt stöd där gruppen barn och unga med fetma anses ingå och 
behöver med det inte utpekas som en specifik målgrupp. Till exempel 
genom SIP-samordnare som finns. 

Kultur-, fritids,- och tekniknämnden ställer sig positiva till att en särskild 
samordnare behövs men att samordnaren kan bekostas av Region Halland 
och är anställd på någon annan förvaltning än kultur- och fritid- och 
teknikförvaltningen.. I och med att samordnare har kontakt med elevhälsa, 
skola och övriga myndigheter omfattas tjänsten av sekretess. Det innebär att 
en samordnare bör tillsättas i en organisation som har förutsättningar för att 
hantera sekretessärenden. Förstudien presenterar tre olika lösningsförslag 
om projektet skulle kunna implementeras i Falkenbergs kommun. Nämnden 
ställer sig positivt till att ha en operativ funktion i projektet och det innebär 
att verksamheten Ungfbg kan anordna aktiviteter i gruppverksamhet för 
barn i projektet. 

Region Halland, Lokal nämnd i Falkenberg ser behovet av att arbeta för att 
barn och unga med behov av särskilt stöd ska ha meningsfulla aktiviteter 
som kan bidra till likvärdiga förutsättningar och en god start i livet. 
Nämnden har utifrån det uppdrag som givits av regionfullmäktige prioriterat 
att arbeta för att bidra till att samverkan omkring ”Barn med behov av 
särskilt stöd ”kan starta upp så snart förutsättningar för detta finns. För att 
kunna bidra till att möjliggöra detta har nämnden avsatt resurser, och vill 
gärna föra fortsatta samtal med Falkenbergs kommun och andra berörda 
aktörer om hur detta arbete ska kunna möjliggöras genom bred samverkan. 

Därmed anses remissvaren samt förstudien redovisad.

Ekonomi
Förstudien lyfter tre olika alternativ där alternativen innebär olika kostnader 
för kommunen. 
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Alternativ A:

Befintlig tjänst som idag finns på kultur-, fritids- och teknikförvaltningen får
en förändrad uppdragsbeskrivning för del av sin tjänst (50 %) där denna typ
av samordning krävs för att projektet ska kunna genomföras.
Kostnad: 50 000 kr till OH-kostnader för projektet.

Externa medel för medfinansiering undersöks.

Alternativ B:

Tillsättande av en ny tjänst på 75-100 % till budget 2022 som ska samordna
projektet. Förslagsvis att tjänsten tillsätts hos antingen barn- och
utbildningsförvaltningen eller kultur-, fritids- och teknikförvaltningen.
Kostnad: 500 000 – 700 000 kr

Externa medel för medfinansiering undersöks

Alternativ C:

Befintliga tjänster som idag arbetar nära föreningsliv och barn och
ungdomar på kultur-, fritids- och teknikförvaltningen som delar på
arbetsuppgifterna som samordning av projektet innebär.
Kostnad: 50 000 kr för OH-kostnader.
Samordningen täcks inom befintlig ram.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-09-28
BUN §124, 2020-09-28
KFTN § 128, 2020-09-30
SN § 163, 2020-09-24
Förstudierapport ”Stödja barn och unga i behov av en mer hälsosam livsstil” 
2020-05-26

Yrkanden
Per Johansson (C), Ninni Gustavsson (M), Sara-Lena Bjälkö (SD) Anneli 
Andelén (C), Göran Janko (M), Rie Boulund (M) yrkar: 

1. Godkänna redovisning.

2. Hänskjuta ärendet till budgetberedningen.

Per Svensson (S) yrkar bifall till liggande förslag.

Propositionsordning, omröstning och beslut
Ordförande ställer proposition på Per Johanssons (C) yrkande mot Per 
Svenssons (S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med Per Johanssons (C) yrkande.

27



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-11-10

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 310

Redovisning av uppdrag - Genomför förstudie för 
anpassning och eventuell tillbyggnad, samt utreda 
vilka verksamheter som bör lokaliseras i Stadshuset, 
KS 2020/178
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna slutrapport av uppdraget om att genomföra en översyn av 
administrativa lokaler för kommunkoncernen.

2. Uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen i samarbete med övriga 
förvaltningar utreda förutsättningarna för ett mer modernt arbetssätt där 
Stadshusets lokaler anpassas för att skapa förutsättningar för att vara en 
modern och attraktiv arbetsplats. 

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen uppdrog åt kommunstyrelseförvaltningen att genomföra 
en förstudie för att utreda möjligheten att anpassa och eventuellt bygga till 
Stadshuset i syfte att öka lokalernas kapacitet och på så sätt kunna flytta in 
fler verksamheter i stadshuset. Uppdraget har genomförts tillsammans med 
kultur-, fritids-, och teknikförvaltningen.

Den genomförda förstudien visar att en anpassning av Stadshuset skulle 
kunna möjliggöra en kapacitetsökning. Kapacitetsökningen skulle skapa 
möjlighet för fler verksamheter att flytta in i Stadshusets lokaler och därmed 
frånträda externt inhyrda lokaler. Förstudiens resultat visar även att en 
anpassning av lokalerna i kombination med en tillbyggnad av Stadshuset 
skulle leda till en överkapacitet, då det i dagsläget inte finns tillräckligt 
många verksamheter att flytta in. En alternativ lösning skulle kunna vara att 
inte anpassa lokalerna utan enbart bygga till Stadshuset för att uppnå en 
kapacitetsökning. Det skulle dock innebära en större investering i jämförelse 
med en anpassning av lokalerna och därmed leda till ökade lokalkostnader. 

Motivering av beslut
Den i förstudien genomförda kostnadsuppskattningen för anpassning av 
Stadshusets lokaler visar att investeringskostnaden är ekonomiskt 
kostnadsneutral i jämförelse med den hyreskostnad som de, i förstudien 
aktuella, inhyrda lokalerna medför.  

En kapacitetsökning i stadshuset är inte enbart en fråga om ombyggnation 
och anpassning av lokalerna. Det ställer framförallt krav på en utveckling 
mot mer moderna arbetssätt och ett mer kvalitativt nyttjande av Stadshusets 
lokaler. Det ställer även krav på en mer samordnad organisation av 
hyresgästfrågor i stadshuset. 

En fortsatt utredning bör inledningsvis kartlägga befintliga arbetsmetoder 
och arbetssätt i syfte att undersöka vilka arbetssätt som behöver utvecklas 
för att uppnå en mer modern, attraktiv och effektiv arbetsplats. 
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Utredningen bör därefter föreslå anpassningar av lokalerna för att skapa 
förutsättningar för de nya arbetssätten.  

Utredningen bör innehålla förslag på arbetssätt och utformning av lokaler 
inklusive möblering. I uppdraget bör det även ingå att kartlägga vilka 
verksamheter som kan flytta in i stadshuset efter lokalanpassningen samt att 
ta fram en beräkning av investeringskostnad.

På grund av den överkapacitet som en anpassning och tillbyggnad av 
Stadshuset skulle ge finns i dagsläget inget behov av att nyttja byggrätten 
vid Apoteksgatan. Däremot finns möjlighet att nyttja byggrätten om behovet 
skulle uppstå i framtiden.

Ekonomi
Förslagets påverkan på ekonomin belyses genom kommande utredning. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-21
Kommunstyrelsen 2020-03-17, § 62
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§ 311

Redovisning av uppdrag - Genomföra en förstudie för 
samlokalisering av VIVAB, FEAB samt delar av 
serviceförvaltningens och kultur-, fritids- och 
teknikförvaltningens yttre verksamhet., KS 2020/177
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna slutredovisningen av uppdraget om att genomföra förstudie 
för samlokalisering av VIVAB, FEAB samt delar av 
serviceförvaltningens och kultur-, fritids- och teknikförvaltningens yttre 
verksamhet.

2. Uppdra åt kultur- fritids och tekniknämnden att genomföra en förstudie 
gällande Stafsinge-Arvidstorp 3:81 (Åkarevägen) som möjlig 
lokalisering för VIVAB, FEAB, serviceförvaltningens bilpool samt 
kultur-, fritids- och teknikförvaltningens park-, skog- och kustenhet. 

3. Förstudien delrapporteras till budgetberedningen 2021 och slutredovisas 
i kommunstyrelsen i juni 2021.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen gav kommunstyrelseförvaltningen uppdraget att 
genomföra en förstudie för samlokalisering av VIVAB, FEAB samt delar av 
serviceförvaltningens och kultur-, fritids- och teknikförvaltningens yttre 
verksamhet. Förstudien har genomförts i samarbete med kultur-, fritids- och 
teknikförvaltningen och har även involverat de berörda verksamheterna. 

Den utredning som låg till grund för förstudieuppdraget visade på 
verksamheternas upplevda trångboddhet och behov av en utökning av 
befintliga lokaler. Resultatet av förstudien visar att de berörda 
verksamheterna ser att fördelen med en eventuell samlokalisering främst 
handlar om möjligheten att samnyttja vissa gemensamma faciliteter och 
utrymmen. Däremot ser man inte att en samlokalisering av verksamheterna 
skulle skapa positiva effekter i verksamheten i övrigt.

Motivering av beslut
Huvuddelen av kultur-, fritids och teknikförvaltningens park-, skog- och 
kustenhet är idag lokaliserad till Växthuset och Åkarevägen. Att 
verksamheten är uppdelad på flera geografiska platser innebär många 
transporter och körningar mellan platserna. Förstudiens resultat visar att 
park-, skog- och kustenheten skulle gynnas av att samla all verksamhet på 
samma geografiska plats. Det behövs dock ytterligare studier för att kunna 
avgöra den lämpligaste lokaliseringen av verksamheten.  

Serviceförvalningens bilpool har redan idag delar av sin verksamhet 
lokaliserad till Åkarevägen. Förstudien bedömer att det kan finnas synergier 
i ett samnyttjande av bland annat biltvätt, bilhall och verkstad men det krävs 
ytterligare studier för att avgöra verksamheternas olika behov. 
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VIVAB har redan idag stora delar av sin verksamhet lokaliserad på den 
aktuella fastigheten. 

Det behövs dock ytterligare studier för att avgöra befintliga lokalers skick 
och i vilken utsträckning lokaler och faciliteter kan delas och samnyttjas 
mellan de aktuella verksamheterna. 

FEAB äger lokaler på Bacchus men har lyft en upplevd trångboddhet och 
behov av utökade lokaler. 

FAVRAB är fastighetsägare. Kultur-, fritids-, och teknikförvaltningen park, 
skog och kustenhet och serviceförvaltningens bilpool hyr lokaler av 
FAVRAB.

Ekonomi
Förslagets påverkan på ekonomin belyses genom kommande utredning. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-21
Kommunstyrelsen 2020-03-17, § 62

Yrkanden
Sara-Lena Bjälkö (SD), Per Svensson och Göran Janko (M) tilläggsyrkar att 
förstudien delrapporteras till budgetberedningen 2021 och slutredovisas i 
kommunstyrelsen i juni 2021.

Propositionsordning, omröstning och beslut
Ordförande ställer proposition på Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkande och finner 
att kommunstyrelsen beslutar bifalla Sara-Lena Bjälkös (SD) yrkande.
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§ 312

Redovisning av uppdrag i budget 2021 - Ta fram 
långsiktig och hållbar lokalstrategi, KS 2020/396
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna delrapporteringen av uppdraget i budget 2021 om att ta fram 
en långsiktig hållbar lokalstrategi för kommunens fastighetsbestånd och 
inhyrda lokaler

Beskrivning av ärendet
I samband med budget 2021 fick kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en 
långsiktig hållbar lokalstrategi för kommunens fastighetsbestånd samt 
inhyrda lokaler. I uppdraget ingår bland annat att kartlägga de kommunägda 
lokaler som inte används och ge förslag innehållande 
konsekvensbeskrivningar av olika handlingsalternativ. 

Kommunstyrelseförvaltningens utvecklingsavdelning har samtidigt, på 
uppdrag av strategisk grupp samhällsplanering, genomfört en översyn av 
lokalförsörjningsprocessen för kommunala verksamhetslokaler. Översynen 
har genomförts i samarbete med socialförvaltningen, barn- och 
utbildningsförvaltningen, kultur-, fritids och teknikförvaltningen, 
planavdelningen och mark- och exploateringsavdelningen. Översynen visar 
bland annat på behovet av ett mer samordnat och systematiskt strategiskt 
arbete och ett behov av att tydliggöra styrande principer, roller, ansvar och 
mandat genom en kommunövergripande lokalstrategi.

Motivering av beslut
Den genomförda översynen av kommunorganisationens 
lokalförsörjningsprocess visar på behovet av ett mer långsiktigt, proaktivt 
arbete med kommunens försörjning av verksamhetslokaler. Resultatet visar 
även på vikten av att koppla lokalförsörjningen till ett bredare 
samhällsplaneringsperspektiv. Översynen visar också att det finns ett behov 
av att tydliggöra styrande principer, roller, ansvar och mandat i en 
kommunövergripande lokalstrategi. 

Ekonomi
Förslagets påverkan på ekonomin behandlas inom ramen för kommande 
utredning. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-21
Kommunstyrelsen 2020-08-11, § 199
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§ 313

Fastställande av VA-taxa för 2021, KS 2020/455
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Fastställa anläggningsavgiften för VA att gälla från och med 
2021-01-01, vilket innebär en höjning om 10 %.

2. Fastställa brukningsavgiften för VA att gälla från och med 2021-01-01, 
vilket innebär en höjning om 10 %.

3. Fastställa anläggningstaxan för VA att gälla från och med 2021-01-01, 
taxeparametrar har justerats.

Beskrivning av ärendet
Taxor och avgifter beslutas av kommunfullmäktige. Förslag till VA-taxa för 
2021 presenteras och innehåller brukningsavgift och anläggningstaxa. 
Anläggningsavgiften föreslås höjas med 10 %, vilket förväntas ge en 
uppskattad genomsnittlig täckningsgrad på cirka 85-90 %. På grund av 
ökade kostnader tillsammans med föregående års underskott föreslås taxan 
för brukningsavgifter att höjas med cirka 10 % för 2021.

Motivering av beslut
Under planeringsperioden 2021-2031 är omfattande investeringar i 
verksamheten att vänta, vilket föranleder behov av taxejusteringar framöver. 
Kommunstyrelseförvaltningen har ingenting att erinra mot föreliggande 
förslag till VA-taxa och föreslår att densamma fastställs för att gälla från 
och med 2021-01-01.

Ekonomi
Föreslagen justering av VA-taxan förväntas generera ett överskott för 
verksamheten med avsikt att fondera medlen för kommande utbyggnation 
av överföringsledning mellan Kärrebergs vattenverk och Falkenbergs 
centralort. Justeringen av anläggningsavgiften väntas generera 32 mkr, 
vilket är en ökning om 3,2 mkr. Brukningsavgiften väntas generera cirka 
11,7 mkr. 

Vidare har föreslagen taxa för 2021 balanserats utifrån budgeterade 
kostnader samt framtida investering och därav kommande avskrivningar och 
räntekostnader. Föreslagen taxejustering är nödvändig för att bolagets 
ekonomi ska vara förenlig med gällande VA-lagstiftning och tillämpbar på 
självkostnadsprincipen. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-21 
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB 2020-10-15, § 76 
VA-taxa Falkenberg, förslag till förändringar 2021 
Taxeutfall olika kundkategorier
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§ 314

Fastställande av avfallstaxa för 2021, KS 2020/456
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Fastställa taxa för hämtning av hushållsavfall att gälla från och med 
2021-01-01. Taxan höjs med 13 %. Höjningen fördelas så att 
viktavgiften höjs med 26 % och resterande höjning görs på grund och 
hämtningsavgifter med 5 %.

2. Fastställa taxa för slam att gälla från och med 2021-01-01. Taxan höjs 
med 2,5 %, bland annat taxan för längre slangdragning samt införande 
av taxa för svåra hämtställen.

3. Fastställa taxa för avgifter för avfall vid återvinningscentraler att gälla 
från och med 2021-01-01. Taxan bibehålls på en oförändrad nivå.

4. Fastställa taxa för grönavfallsabonnemang att gälla från och med 2021-
01-01. Taxan bibehålls på en oförändrad nivå.

5. Fastställa taxa för hämtning av grovavfall att gälla från och med 2021-
01-01. Taxan bibehålls på en oförändrad nivå.

Beskrivning av ärendet
Taxor och avgifter beslutas av kommunfullmäktige. Förslag till taxa för 
hämtning av taxa för hushållsavfall föreslås höjas med 13 %. Höjningen 
fördelas så att viktavgiften höjs med 26 % och resterande höjning görs på 
grund av hämtningsavgifter med 5 %. Vidare föreligger förslag för taxa för 
slam med en höjning om 2,5 %. Taxor för avgifter för avfall vid 
återvinningscentraler, taxa för grönavfallsabonnemang samt taxa för 
hämtning av grovavfall föreslås bibehållas på en oförändrad nivå.

Samtliga taxor föreslås gälla från och med 2021-01-01.

Motivering av beslut
Avfallstaxan reglerar verksamhetens förväntade intäkter och ligger till grund 
för och ska balanseras med planerade kostnader. Avfallsverksamheten får 
inte gå med över- eller underskott under längre tid. För verksamheten 
prognostiseras ett underskott för 2020 på 3,4 mkr, vilket innebär att 
verksamhetens ackumulerade underskott uppgår till 5,4 mkr. För att uppnå 
en ekonomisk balans i verksamheten behövs en taxejustering inför 2021. 

Kommunstyrelseförvaltningen har ingenting att erinra mot föreliggande 
förslag till avfallstaxa och föreslår att densamma fastställs att gälla från och 
med 2021-01-01.

Ekonomi
För det vanligaste abonnemanget, villahushåll med utsortering av matavfall, 
innebär taxehöjningen att grundavgiften höjs från 960 kr per år till 1008 kr 
per år, inklusive moms. 
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Viktavgiften höjs med 26 % till 3,90 kr per kilogram inklusive moms. Total 
kostnad för snittvillan blir cirka 2 452 kr per år, inklusive moms. 

Föreslagen taxejustering medför en ökad kostnad för ett normalt hushåll 
(villa med utsortering av matavfall med en uppskattad vikt om cirka 14 kg 
per tömning 26 gånger om året) med 300 kr per år, inklusive moms.

En höjning av slamtaxan med 2,5 % innebär för tömning av en medelstor 
slamavskiljare en ökad kostnad om 25 kr inklusive moms per tömning.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-23 
Vatten och Miljö i Väst AB 2020-10-15, § 77 
Förslag till Avfallstaxa Hushåll Falkenberg 2021 
Avfallstaxa verksamheter i Falkenberg 2020 
Taxa Falkenberg ÅVC och grönavfall 2020 
Avfallstaxa Hushåll Falkenberg 2020
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§ 315

Tillfällig reducering av arrendeavgifter 2020 till följd av 
Covid-19, KS 2020/446
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Att möjliggöra en återbetalning av i förskott erlagda arrendeavgifter för 
de arrendatorer som kraftigt påverkats av Folkhälsomyndighetens 
utfärdade restriktioner kopplade till Covid-19 under 2020.

Beskrivning av ärendet
Förfrågningar från ett fåtal arrendatorer har inkommit till kommunen som 
avser rabatt på arrendeavgifter. Regeringen beslutade i våras att införa en 
tillfällig förordning (2020:237) som gav företagare i utsatta branscher 
möjlighet att ansöka om hyresnedsättning i samband med att Covid-19 
påverkade deras affärsmöjligheter negativt. Kommunen erbjöd denna rabatt 
till sina hyresgäster på lokalsidan (verksamma inom utsatta branscher) och 
då uppkom frågan om kommunen även skulle kunna erbjuda reducering av 
avgifter för de arrendatorer som fått stora negativa ekonomiska 
konsekvenser till följd av restriktioner kopplade till Covid-19, exempelvis 
publikbegränsning.

Motivering av beslut
De flesta av kommunens arrendatorer är säsongsbaserade glasscaféer, 
minigolfbanor, kiosker och enklare matställen. Dessa har sin primära 
försäljningssäsong under sommarmånaderna. De har generellt inte behövt 
stänga eller dra ner på sin verksamhet på grund av restriktioner kopplade till 
Covid-19. Turismen i Falkenberg (gästunderlaget) bedöms inte ha påverkats 
i större grad jämfört med en normal sommar. Snarare har många valt att 
semestra på hemmaplan och tillströmningen av inhemska turister till 
Falkenberg har varit god. Därför bör ingen reducering av avgiften erbjudas 
dessa arrendatorer som kunnat bedriva sin verksamhet i relativt normal 
omfattning och ha öppet som vanligt. Arrendeavgifterna är generellt sett 
redan låga för den här typen av avtal.

Ett fåtal arrendatorer med publika tillställningar (teater/allsång/fars) som 
primärt affärsområde på arrendestället har dock identifierats som extremt 
utsatta, eftersom Folkhälsomyndigheten (FHM) begränsat allmänna 
sammankomster till max 50 personer. Detta har inneburit 100 % inställda 
publika evenemang under högsäsongen (våren/sommaren). Dessa 
arrendatorer har alltså inte kunnat nyttja sitt arrendeställe överhuvudtaget 
under 2020 och lider stora ekonomiska konsekvenser av det. En 
nyttjandegrad på 0 % ska motivera en nedsättning av arrendeavgiften till 0 
kronor för år 2020.
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De arrendatorer som inte kunnat nyttja sitt arrendeställe under 2020 eller 
haft en ytterst begränsad möjlighet till detsamma, på grund av Covid-19 
restriktioner, ska ges möjlighet att ansöka om hel eller delvis återbetalning 
av arrendeavgiften för 2020. 

Arrendatorn ska i ansökan kunna styrka ett procentuellt intäktsbortfall 
(kopplat till verksamheten på arrendestället) på minst 50 % för säsongen 
2020 jämfört med en normal säsong tidigare år. Bortfallet ska vara en direkt 
konsekvens till följd av restriktioner utfärdade av FHM. Det procentuella 
bortfallet ligger till grund för hur stor del av årets arrendeavgift som 
återbetalas, exempelvis 50 % bortfall ger 50 % arrendeavgiftsreducering för 
2020.

Blankett för ansökan tillhandahålls av kultur-, fritids- och 
teknikförvaltningen, som också gör bedömningen av ansökan samt 
återbetalningen. Kultur-, fritids-och tekniknämnden har intäkten från de 
specifika arrendena som identifierats som utsatt verksamhet 
(teater/allsång/fars). Vid inkommen ansökan där kommunstyrelsen har 
arrendeintäkten gör mark-och exploateringsavdelningen en bedömning i 
samråd med kultur-, fritids- och teknikförvaltningen. Kommunstyrelsen står 
för återbetalningen.

Ekonomi
Cirka 320 000 kronor i redan erlagda arrendeavgifter för 2020 som 
återbetalas skulle belasta kultur-, fritids- och tekniknämnden.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-14
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§ 316

Revidering pensionsriktlinje, KS 2020/370
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Revidera pensionsriktlinjen i enlighet med 
kommunstyrelseförvaltningens förslag avseende bestämmelser om 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-KL).

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag till revidering av gällande pensionsriktlinje. 
Revideringen härrör från omställningsstödet. Omställningsstöd syftar till att 
under en begränsad tid underlätta övergången till arbetslivet när en 
förtroendevald lämnat sitt (sina) uppdrag. Omställningsstöd kan bestå av 
aktiva omställningsinsatser, ekonomiskt omställningsstöd och förlängt 
ekonomiskt omställningsstöd. Möjligheten att få omställningsstöd gäller 
förtroendevalda som har uppdrag om sammanlagt minst 40 % och omfattas 
av OPF-KL. 

I den nu gällande pensionsriktlinjen framgår att förtroendevald som avgår 
före pensionsåldern kan ha rätt till dels ett ekonomiskt omställningsstöd 
under en period, dels aktiva omställningsinsatser för att öka den egna 
anställningsbarheten. 

Den förändring av pensionsriktlinjen som nu föreslås är ett förtydligande 
om att arvodeskommittén fattar beslut vid varje enskilt tillfälle då en 
förtroendevalds uppdrag upphör. Den nya skrivningen tydliggör att det inte 
är en rättighet per automatik att få omställningsstöd, utan enskilda beslut 
krävs av arvodeskommittén. 

Motivering av beslut
Förändringar i pensionsriktlinjen görs för att ge arvodeskommittén 
möjlighet att begränsa rätten till omställningsstöd för förtroendevald. 
Kommunstyrelseförvaltningens personalavdelning föreslår att 
kommunstyrelsen beslutar anta reviderade riktlinjer.

Ekonomi
Förslaget har ingen påverkan på kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-14
Pensionsriktlinje
Förslag till reviderad pensionsriktlinje
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§ 317

Motion - Vägföreningar och vägsamfälligheter,
KS 2020/99
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Avslå motionen i sin helhet.

Beskrivning av ärendet
Lars Agbrant (M) har inkommit med en motion om att kultur-, fritids- och 
tekniknämnden ska uppdras att utreda om bidragsreglerna till vägföreningar 
och vägsamfälligheter är i enlighet med kommunallagen med målet att 
tydliggöra de sakliga skälen till skillnaderna eller förändra bidragsreglerna. 
Vidare föreslås att nämnden också ska undersöka om det finns områden med 
vägföreningar och vägsamfälligheter som av olika skäl bör flyttas in i den 
kommunala väghållningen.

Inför kommunfullmäktiges behandling av motionen har kultur-, fritids- och 
tekniknämnden beretts möjlighet att yttra sig över motionens förslag. 
Kultur-, fritids- och tekniknämnden anser att motionens del avseende att 
utreda huruvida bidragsreglerna till vägföreningar och vägsamfälligheter är i 
enlighet med kommunallagen. Nämnden anser dock att motionens förslag 
om att undersöka om det finns områden med vägföreningar och 
vägsamfälligheter som bör flyttas in i den kommunala väghållningen bör 
avslås.

Motivering av beslut
Kultur-, fritids- och tekniknämnden är positivt inställd till motionärens 
förslag om att utreda huruvida bidragsreglerna till vägföreningar och 
vägsamfälligheter är i enlighet med kommunallagen med målet att 
tydliggöra de sakliga skälen till skillnaderna eller förändra bidragsreglerna. 
Nämnden menar att en sådan utredning kan effektivisera, förenkla och 
modernisera systemet både för förvaltningen och för föreningarna. 
Kommunstyrelseförvaltningen har ingenting att erinra mot förslaget, utan 
föreslår därmed att kommunfullmäktige uppdrar åt kultur-, fritids- och 
tekniknämnden att genomföra en sådan utredning i enlighet med 
motionärens intention.

Vidare anger kultur-, fritids- och tekniknämnden att motionärens förslag om 
att undersöka om det finns områden med vägföreningar och 
vägsamfälligheter som bör flyttas in i den kommunala väghållningen bör 
avslås. Anledningen är att de vägföreningar och vägsamfälligheter som finns 
i Falkenbergs kommun utför ett bra arbete, varför behov av att undersöka 
om det finns områden som ska återgå till kommunalt huvudmannaskap inte 
är befogat. 
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Kommunstyrelseförvaltningen delar nämndens uppfattning om att attsatsen 
bör avslås, men motiveringen är dock att aktuella områden är i gällande 
detaljplaner utlagda som allmän plats med enskilt huvudmannaskap. 
Skötseln av områdena ligger på fastighetsägarna enligt anläggningsbeslut 
hos Lantmäteriet.

Ekonomi
Förslaget bedöms ej påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-21 
Motion – Vägföreningar och vägsamfälligheter, 2020-02-13 
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-08-20, § 113

Yrkanden
Ninni Gustavsson (M), Göran Janko (M), Rie Boulund (M), Anneli Andelén 
(C), Per Johansson (C) och Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar:

1. Uppdra åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att utreda om 
bidragsreglerna till vägföreningar och vägsamfälligheter är i enlighet 
med kommunallagen med målet att tydliggöra de sakliga skälen och 
skillnaderna eller förändra bidragsreglerna. Därmed bifalla motionens 
första attsats.

2. Avslå motionens andra attsats om att undersöka om det finns områden 
med vägföreningar och vägsamfälligheter som av olika skäl bör flyttas in 
i den kommunala väghållningen.

Rebecka Kristensson (S), Björn Jönsson (S) och Georgia Ferris (KD) yrkar 
bifall till liggande förslag.

Propositionsordning, omröstning och beslut
Ordförande ställer proposition på Rebecka Kristenssons (S) yrkande mot 
Ninni Gustavssons (M) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Rebecka Kristenssons (S) yrkande.

Reservationer
Ninni Gustavsson (M), Anneli Andelén (C), Per Johansson (C), Sara-Lena 
Bjälkö (SD), Göran Janko (M), Rie Boulund (M) reserverar sig till förmån 
för Ninni Gustavssons (M) yrkande.
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§ 318

Medborgarförslag - Kompensera för klimatpåverkan 
med mera trädplanteringar, KS 2019/509
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Avslå medborgarförslaget då Falkenbergs kommun för närvarande inte 
avser klimatkompensera genom trädplanteringar.

Beskrivning av ärendet
Hans Erik Karlsson Jarnvall har inkommit med ett medborgarförslag om att 
Falkenbergs kommun ska kompensera för klimatpåverkan med mer 
trädplanteringar av rätt träd på rätt plats, samt upprätta trädplaner för samtlig 
mark som ägs av kommunen. Vidare föreslås att ser över resurser till 
kommunens plantskola vid Ågård för ytterligare trädproduktion samt 
implementera värdet av vad äldre träd producerar i form av välmående 
estetiska värde med mera.

Inför kommunstyrelsens behandling av ärendet har 
kommunstyrelseförvaltningens planavdelning beretts möjlighet att yttra sig 
över förslaget. Kommunstyrelseförvaltningen anser att medborgarförslaget 
ska avslås då kommunen inte för närvarande avser kompensera för 
klimatutsläpp genom trädplanteringar. Intentionen om klimatkompensation 
kommer dock finnas med i det vidare strategiska arbetet med Agenda 2030.

Motivering av beslut
Trädplantering har under senare tid varit ett populärt sätt att 
klimatkompensera. Klimateffekten uppnås genom att träden i samband med 
fotosyntesen suger upp koldioxid (men också vatten och solenergi) som 
omvandlas till syre och druvsocker. Denna koldioxid lagras sedan i trädet så 
länge som det fortfarande är vid liv. Planteringen av träden sker ofta i 
utvecklingsländer. FN:s klimatpanel framhåller trädplantering som en av de 
mest kostnadseffektiva klimatåtgärderna.

Faktum är dock att träd har en naturlig cykel och även om ett träd först 
binder koldioxid idag så kommer det vid ett senare tillfälle dö och avge all 
uppbunden koldioxid. Träd är helt enkelt inte en permanent kolsänka. 
Mycket kan hända under ett träds livstid. Man kan inte fullt ut kompensera 
utsläpp av svart kol – från den långsamma, geologiska kolcykeln, med 
omloppstider på miljontals år – med grönt kol i träd och ekosystem, som 
ingår i den snabba kolcykeln. Man kan inte garantera att träden inte dör av 
sjukdomar, eller brinner upp, eller att markanvändningen inte ändras. 
Risken är att vi luras att tro att vi fullt ut kan kompensera för en livsstil som 
i själva verket inte är hållbar.
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Det är viktigt att tänka på att vi inte enbart kan kompensera oss ur 
klimatkrisen, vi måste även minska våra utsläpp. Men de utsläpp som ändå 
görs kan det vara en idé att kompensera för. Klimatkompensation genom 
trädplantering kan då vara ett av flera verktyg som ett komplement till övrigt 
hållbarhetsarbete.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-01
Medborgarförslag 2019-11-27
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§ 319

Information - Coronasituationen, KS 2020/3
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet

Beskrivning av ärendet
Lars Fröding, kommundirektör, informerar om pågående Coronasituation. 
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§ 320

Redogörelse av delegationsbeslut, KS 2020/2
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Delegation innebär ett uppdrag från kommunstyrelsen att i ett visst ärende 
eller grupper av ärenden besluta på kommunstyrelsens vägnar. Delegaten 
träder helt i kommunstyrelsens ställe och ett beslut fattat på delegation är att 
betrakta som ett beslut av kommunstyrelsen.

Beslut som har fattats med stöd av delegation ska anmälas till 
kommunstyrelsen, som bestämmer i vilken ordning detta ska ske (6 kap 40§ 
KL). Viktigt vid anmälan av delegationsbeslut är att man genom nämndens 
protokoll kan identifiera varje delegationsbeslut med hänsyn till bland annat 
möjligheten att överklaga besluten och för att delegationsbeslut ska kunna 
vinna laga kraft.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-10-20
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-10-20
Kommunstyrelsens personalutskott 2020-10-22
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-10-27
Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsmarknadsutskott 2020-10-29
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-03
Nyanställda rapport 2020-11-03
Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott 2020-11-04
Rapport delegationsbeslut 2020-11-09
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§ 321

Meddelanden och anmälningar , KS 2020/9
Beskrivning av ärendet
2020-10-21 Räddningstjänsten Väst protokoll 2020-10-05, KS 2020/15

2020-10-26 Handlingsprogram för skydd mot olyckor 2020-2023 Laholm, 
KS 2019/331

2020-10-27 Socialnämnden 2020-10-20 § 189, SOC 2020/186, Beslut om 
anställningsstopp, KS 2020/15

2020-11-04 Trafikverket, Fastställelse av vägplan för anläggning av gång- 
och cykelväg utmed vägarna 703 och 154, delen Vinberg – Bergagård, 
2020-10-28, KS 2019/543

2020-11-09 Protokoll Central Samverkansgrupp 2020-11-04
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